
Zápis ze zasedání ekonomické komise AS UHK ze dne 30. 5. 2012 

 

Přítomni členové komise: Mgr. Petr Tučník, Ph.D., Ing. Karel Mls, Ph.D., Ing. Karol Radocha, 

Ph.D., RNDr. Jitka Kühnová, Ph.D., Ondřej Košťál 

Hosté: doc. Ing. Václav Janeček, CSc. (děkan FIM), Ing. Stanislav Klik, Ph.D. (kvestor), Ing. Hana 

Šrámková, Ph.D. (tajemnice FIM), Ing. Ivana Svobodová (tajemnice FF), Ing. Markéta Bednářová 

(tajemnice PdF), Ing. Monika Kostrová (tajemnice PřF), Ing. Helena Trhoňová (tajemnice ÚSP), Ing. 

Eva Špalovská (vedoucí ekonomického úseku rektorátu), Bc. Veronika Bakešová (referent rozpočtu) 

 

Body jednání:  

1. Návrh rozpočtu UHK 

2. Pravidla rozpočtového provizoria  

 

Ad 1. Jednání o návrhu rozpočtu UHK mělo následující průběh:  

 Dr. Klik (dále jen kvestor) úvodem krátce popsal problémy související se sestavováním 

rozpočtu. Za hlavní příčiny označil obtíže vyplývající ze změn v metodice MŠMT a 

komplikace při sestavování rozpočtu nově vzniklých součástí UHK.  

 Dle vyjádření kvestora došlo oproti minulému roku k propadu příjmů UHK zhruba o 

12 000 000,- Kč, což činí pokles přibližně o -4%. V porovnání s krácením rozpočtu jiných VŠ, 

v důsledku snižování objemu finančních prostředků ze strany MŠMT, se jedná o relativně 

dobrý výsledek. Dopad na rozpočet UHK není v porovnání s jinými VŠ tak velký především 

díky prostředkům z institucionálního výzkumu a inovačních projektů.  

 Jako důležité opatření pro další rok uvádí kvestor především zaplnění studijních míst 

v oborech, kde existuje nevyužitá kapacita.  

 Kvestor informoval EK o dohodě, která spočívá v tom, že rektorát v rámci svých výnosů 

zaváže částku 0,5 mil. a tato částka, pokud by zůstala nevyužita a nebyla potřebná ke krytí 

nákladů UHK a rektorátu (např. v oblasti energií), bude na konci fiskálního období 2012 (tedy 

zřejmě v lednu 2013) vrácena součástem v poměru, v jakém se na ní podílely. 

 Všem účastníkům jednání byl poskytnut prostor pro vyjádření připomínek nebo komentářů 

k navrženému rozpočtu UHK. Všechny tajemnice i kvestor postupně vyjádřili souhlas 

s navrženou podobou rozpočtu.  

 

Hlasování EK o navržené podobě rozpočtu: 4 hlasy pro, 1 se zdržel hlasování, 0 hlasů proti. EK 

AS UHK doporučuje takto navržený rozpočet UHK Akademickému senátu UHK ke schválení.  

 

Ad 2. Dokument „Pravidla rozpočtového provizoria“, který byl k projednání předložen panem 

kvestorem, byl pracovní verzí materiálu (jednalo se o 3. verzi tohoto dokumentu). Materiál byl 

předběžně projednán se všemi součástmi UHK, budou však ještě prováděny další drobné úpravy. 

Vzhledem k tomu, že se jednalo o pracovní verzi, EK k materiálu nepřijala žádné stanovisko. Podle 

vyjádření kvestora bude materiál připraven k projednání před AS UHK pravděpodobně na podzim 

2012, předtím se ale ještě předpokládá jeho projednání s EK AS UHK. V rámci diskuse bylo mj. 

uvedeno:  

 

 Dr. Šrámková navrhla urychlit sestavování rozpočtu pro příští rok tím, že by se již před 

koncem roku začala sestavovat pracovní verze rozpočtu, která pak bude doplněna o chybějící 

informace (které na konci roku např. poskytuje MŠMT). Na tomto řešení panovala všeobecná 

shoda.  



 Dr. Šrámková uvedla, že by pro jednotlivé fáze jednání bylo vhodné stanovit časové limity 

(resp. vytvořit harmonogram), aby nemohlo docházet k případným prodlevám při jednání. Na 

tomto řešení panovala také všeobecná shoda. Sledování dodržování takového harmonogramu a 

moderování jednání by pak bylo v kompetenci kvestora.   

 Předložený materiál „Pravidla rozpočtového provizoria“ je v hlavních bodech (stanovení 

limitů) vzhledem k závěrům diskuse v podstatě akceptovatelný pro všechny součásti i EK, 

bude pokračovat jeho dopracování (porovnání s obdobnými dokumenty na jiných školách, 

způsob začlenění do stávajících předpisů UHK, atd.).  

 

  

 

Mgr. Petr Tučník, Ph.D. 

                     předseda EK AS UHK 


